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UTKAST TIL REFERAT FRA MØTE I FORSKNINGSUTVALGET 
Onsdag 1. september  2010, kl. 13.15 

 
Til stede Bjerknes, Aarstad, Bjerkvig (forlot møtet under sak 38/10), Gudbrandsen, 

Husebye, Jonsson, Leiss (studentrepr.), Nilsen, Rødahl, Åstrøm, 
Forfall Daltveit 
Fra fakultetet Senneseth, Olsnes 

 
SAKSLISTE 

 
Sak 32/10 Godkjenning av innkalling og saksliste. 

 
Vedtak: Innkalling og saksliste godkjent med 2 saker under eventuelt. 

 
Sak 33/10 Godkjenning av referat fra forrige møte. 

 
Vedtak: Referat fra møte 16.6.2010 godkjent uten merknader. 

Merknad til referat fra møte 5.5.2010 (vedlegg til sak 36/10) - Rune Nilsen 
hadde meldt forfall til møtet. 
 

Sak 34/10 Orienteringssaker 
- Nye FU-representanter for gruppe B 

Oddrun Gudbrandsen ble ønsket velkommen som ny representant for 
gruppe B. Vara: Elisabeth Ersvær. 
 

- Strategisk plan 2010 – Det medisinsk-odontologiske fakultet 
Strategisk plan for fakultetet 2010-2014 ble vedtatt i det siste 
fakultetsstyremøte før sommeren. Utover høsten skal det jobbes frem 
handlingsplaner. Enkelte viktige prosesser vil fortsette, evt. startes opp 
før handlingsplanene er vedtatt, fordi det er viktig at de ikke stopper opp 
og det er stor konsensus om at de er viktige. For eksempel vil det settes i 
gang et arbeid omkring metodologiske kjernefasiliteter allerede i høst. 

 
- NFR – Infrastruktur/AVIT Arbeidsplan for UiB 

Prosessen går raskt på fakultetet. Allerede kommende mandag vil 
skissene bli gjennomgått og de som prioriteres vil bli bedt om å skrive 
fulle søknader. Fokus på infrastrukturens nasjonale betydning i 
utlysningen vil være viktig for å kunne nå opp.  
 

- NFR- evaluering  
Forslag til plassering av evalueringsenhetene er sendt til NFR. 
Instituttene har gjort en god jobb, og selv om noen av evaluerings-
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enhetene kanskje er litt små, er det et bevisst valg gjort i samforståelse 
med instituttlederne.  
Det vil nå bli en intern prosess frem mot NFRs frist 15. desember. 
Utvidede instituttledermøter vil bli brukt for å utveksle informasjon om 
prosessen, men dersom behovet melder seg, vil man også ta møter med 
enkelte institutt. Prosessen vil også bli fulgt opp med helseforetakene. 
Panelene blir oppnevnt i slutten av september. 
 

- BMFS-tildelinger 2010  
De sju som fikk innvilget sine søknader til BFMS i 2010 var  
- Eussen, Simone 
- Gudbrandsen, Oddrun Anita 
- Høl, Paul Johan 
- Håvik, Bjarte 
- Kuipers, Sjouke Daouia 
- Wang, Jian 
- Wolff, Anette Susanne Bøe 

 
- UiBs medlemskap i Stipendiatorganisasjonene i Norge 

UiB er blitt medlem i Stipendiatorganisasjonene i Norge, en 
paraplyorganisasjon som omfatter lokale organisasjoner for 
doktorgradskandidater.  

 
- Doktorgrader i tall 

Totalt for vårsemesteret 2009: 49 kreerte doktorer og 45 nye kandidater 
tatt opp i ph.d.-programmet. 
Så langt i høst: 18 kandidater tatt opp i programmet 

 
- Rapport fra forskningstermin 

Tatt til orientering 
  

- Prodekanus orienterte om 
o Forslag til nye programstyremedlemmer i Forskningsrådets 

helseforskningsprogram. Det rettes en henvendelse til instituttene 
om forslag til medlemmer. 

 
 

Sak 35/10 Ny nestleder i Forskningsutvalget 
 

 Eystein Husebye er ny nestleder i Forskningsutvalget. 
 
 

Sak 36/10 Prioritering av søkere stipendiatstillinger – gjennomgang og 
kvalitetssikring av prosessen 
Saksvedlegg. 
 

 Drøfting omkring prosessen da vurdering av stipendiatsøknader ble gjort i FUs 
junimøte.  
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Følgende momenter ble tatt opp: 
- Den skriftlige evalueringen som søkerne fikk er generelt tatt godt i mot. Den 

kan likevel forbedres ved at de blir mer lik i form, innhold og språk. 
- Det er en utfordring å vurdere søknader som ligger langt fra eget fagfelt. Dette 

kan avhjelpes blant annet ved å dele ut søknadene tidligere, slik at det er 
mulighet for omfordeling. Man kan også trekke inn kompetanse utenfra FU. 
Dersom man trekker inn eksterne for å evaluere søknader, bør de delta i det 
endelige evalueringsmøtet, slik at evt justeringer kan gjøres for alle 
søknader.  
- Skalaen brukes ulikt, og det er behov for litt tydelige retningslinjer for 
hvordan skalaen skal brukes.  

- Det ble brukt lang tid å vurdere søkere som ikke ble prioritert. Man bør se på 
muligheten for å grovsortere søknadene i forkant, slik at man kan 
konsentrere seg om de øverste 50 % av søknadene. Dersom enkeltpersoner 
har gitt søknadene systematisk lavere score, må også den beste av de som 
denne personen har vurdert tas med i den gruppen søknader som drøftes i 
møtet.  

- Prosjektskissen må begrenses til 7 sider. Dette må tas inn i utlysningen. 
- Forslag til forbedreinger i dagens prosedyre tas opp igjen i neste møte. 
 
 

Sak 37/10 Prioritering av søkere postdoktorstillinger – gjennomgang og 
kvalitetssikring av prosessen. 
Saksvedlegg 
 

 Drøfting omkring prosessen da vurdering av post.doc.-søknader ble gjort i FUs 
junimøte. Se sak 36/10 for generelle kommentarer om prosessen. Spesielt for 
post.doc. ble følgende diskutert:  
 
- Enkelte av medlemmene mente at post.doc-søknadene var noe vanskeligere å 
vurdere enn stipendiatsøknadene, men det ble likevel fremhevet som positivt 
med transparens også i denne tilsettingsprosessen. Ettersom post.doc-stillingene 
er et strategisk virkemiddel, bør det ligge til FU å være innstillende myndighet.  
- Forslag til forbedreinger i dagens prosedyre tas opp igjen i neste møte. 
 

Sak 38 /10 Stipendiatstillinger og postdoktorstillinger – strategiske bruk av stillingene 
- gjennomgang og drøfting 
Saksvedlegg. 

  
Følgende momenter framkom i diskusjonen: 

- Aukland-kabalen har bare delvis ført til rekruttering av medisinere og 
odontologer til basalfagene og prioriteringene i Aukland-kabalen er moden 
for revisjon 

- Utlysning av stipendiatstillinger til tidligere forskerlinjestudenter som 
fullfører forskerutdanningen i ett studieløp kan være viktig for å rekruttere 
av medisinere og odontologer til bl. a. basalfagene.  

- Strategiske avsetninger bør forankres i fakultetets planer, tidsavgrenses og 
revurderes med jevne mellomrom 

- En andel av fakultetets stipendiatstillinger avsettes til strategiske satsinger.
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Per i dag er cirka halvparten bundet opp på en eller annen måte.  
- Forskerutdanningen, inkl. forskerskolene, settes høyt på dagsorden. Det 

legges opp til en evaluering av forskerskolene ved UiB.  
 

Vedtak: 
 
 

1. Det forberedes en sak til neste møte i Forskningsutvalget om at 
Aukland-kabalen avvikles som stipendiatfordelingsverktøy. 

 
2. Forskningsutvalget foretar en ny gjennomgang av strategiske 

prioriteringer av fakultetets stipendiatportefølje når det er utarbeidet 
handlingsplaner til Strategisk plan for 2010-2014. 

 
 

Sak 39 /10 NFR - Høring programplaner. Oppnevning av komiteer. 
Saksvedlegg. 
 
Forskningsutvalget fremmet forslag til medlemmer i høringskomitene for de 5 
programutkastene 
 

Vedtak 1. Prodekanus gis fullmakt til å oppnevne høringskomiteer. 
2. Komiteene bes sende høringsutkast til fakultetet (post@mofa.uib.no) 

innen 11. oktober 2010 

 
 Eventuelt 

 
Leiss: Overgang fra master til ph.d.  
Med utlysning av stipendiatstillinger i april, er det mange masterstudenter som 
lurer på om de kan søke. De skal behandles på samme måte som 
profesjonsstudenter som avslutter graden i vårsemesteret. Det betyr at det må 
tydelig fremgå i søknaden hva som gjenstår og at de vil bli ferdige før 
tiltredelse. Det er også viktig at karakterutskrift for de karakterene som allerede 
foreligger blir lagt ved søknaden, og at man ettersender den/de siste 
karakteren(-e)/vitnemål så snart som mulig.  
 
Nilsen: Om evaluering av ”kappen” på en avhandling 
Komiteene har ulikt syn på hvordan sammenskrivingen av en avhandling skal 
gjøres. Det er kommet en artikkel i Tidsskrift for den norske legeforening om 
dette (http://pdf.tidsskriftet.no/tsPdf.php?pdf=pdf2010|1632-4.pdf) som kanskje 
kan være avklarende.   
Saken oversendes Programutvalg for forskerutdanning.  
 

 
 

Robert Bjerknes 
 

Inger Hjeldnes Senneseth 
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